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Protokół  Nr  9/2019 

 

ze wspólnego posiedzenia  

Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa oraz Komisji Spraw Społecznych  

odbytego w dniu 21 października 2019 r. 

 

 
 W posiedzeniu udział wzięli członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa 

oraz Komisji Spraw Społecznych obecni wg listy obecności jak stanowi załącznik nr 1 do 

niniejszego protokołu (nieobecny: Piotr Robaczyński, Eugeniusz Sierszulski).  

Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:  

Burmistrz Pogorzeli – Piotr Curyk, 

Sekretarz Gminy – Jerzy Hejduk, 

Skarbnik Gminy – Katarzyna Kowańdy, 

Inspektor ds. wymiaru podatków – Mariola Waścińska. 

 

Porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji. 

3. Omówienie stawek podatkowych na 2020 rok. 

4. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

1) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

2) zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2019 rok, 

3) wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Gostyniu na kadencję 2020-2023, 

4) uchwalenia programu współpracy Gminy Pogorzela na rok 2020 z organizacjami    

    pozarządowymi oraz podmiotami, określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia  

    2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie. 

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Zamknięcie. 

 

Ad 1. Otwarcie. 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa Eugeniusz Paszkowski 

o godzinie 12:00 dokonał otwarcia posiedzenia, powitał wszystkich radnych oraz 

pracowników urzędu. Oświadczył, iż zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu 

uczestniczy 12 radnych (nieobecni: Donata Drukarczyk, Piotr Robaczyński, Eugeniusz 

Sierszulski), co pozwala podejmować prawomocne decyzje. 

 

W związku z brakiem uwag Przewodniczący odczytał porządek obrad posiedzenia: 

1. Otwarcie. 

2. Przyjęcie protokołu ze wspólnego posiedzenia Komisji. 

3. Omówienie stawek podatkowych na 2020 rok. 

4. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

1) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

2) zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2019 rok, 

3) wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Gostyniu na kadencję 2020-2023, 

4) uchwalenia programu współpracy Gminy Pogorzela na rok 2020 z organizacjami    

    pozarządowymi oraz podmiotami, określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia  

    2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie. 

5. Wolne głosy i wnioski. 

6. Zamknięcie. 
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Następnie w związku z brakiem uwag poprosił o jego przegłosowanie. Porządek obrad 

przyjęto jednogłośnie: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 8 głosów „za” (3 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 10 głosów „za” (1 nieobecny). 

 
Ad 2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji. 

Protokół z poprzedniego wspólnego posiedzenia Komisji został przyjęty w wyniku 

głosowania:  

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 8 głosów „za” (3 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 10 głosów „za” (1 nieobecny). 

 

Ad 3. Omówienie stawek podatkowych na 2020 rok. 

- Podatek od nieruchomości na 2020 rok, 

Wyjaśnienia dotyczące podatku od nieruchomości przedstawił Burmistrz Piotr Curyk oraz 

inspektor ds. wymiaru podatków Mariola Waścińska. Omówiono stawki i propozycje 

podniesienia podatku o 5% lub 7% jak w załączniku nr 2 do protokołu. 

 

O godzinie 12:19 na posiedzenie dotarła radna Donata Drukarczyk – aktualnie  

w posiedzeniu uczestniczy 13 radnych. 

 

Po przeprowadzeniu dyskusji komisje jednogłośnie za przyjęły propozycję podniesienia 

stawek podatku od nieruchomości o 5%, z wyjątkiem dwóch pozycji: 

- od gruntów pozostałych (od 1m pow.) zaproponowano podwyższenie stawki z 0,17 zł do 

0,20 zł 

- od gruntów niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji zaproponowano 

podwyższenie stawki z 2,98 zł do 3,00 zł. 

 

Głosowanie: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 9 głosów „za” (2 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 10 głosów „za” (1 nieobecny). 

 

- Podatek rolny, 

Głos zabrał Burmistrz proponując nie podejmować uchwały w sprawie podatku 

rolnego i pozostawić średnią cenę skupu żyta za 1 dt przyjmowaną jako podstawę do 

naliczania podatku rolnego, określoną na podstawie Komunikatu Prezesa GUS w kwocie 

58,46 zł (załącznik nr 3). 

Po przeprowadzeniu dyskusji Komisje postanowiły pozostawić średnią cenę skupu 

żyta za 1 dt przyjmowaną jako podstawę do naliczania podatku rolnego, określoną na 

podstawie Komunikatu Prezesa GUS w kwocie 58,46 zł, ale jednocześnie ponowić 

głosowanie w sprawie podatku od nieruchomości i przyjąć propozycję podniesienia podatku  

o 7%, a nie o 5% tak jak to wcześniej głosowano i zaopiniowano pozytywnie.  

Przeprowadzono zatem głosowanie w sprawie: pozostawienia średniej ceny skupu żyta za 1 dt 

przyjmowaną jako podstawę do naliczania podatku rolnego, określoną na podstawie 

Komunikatu Prezesa GUS w kwocie 58,46 zł oraz podniesienia stawek podatku od 

nieruchomości o 7%, z wyjątkiem dwóch pozycji: 

- od gruntów pozostałych (od 1m pow.) zaproponowano podwyższenie stawki z 0,17 zł do 

0,20 zł 

- od gruntów niezabudowanych objętych obszarem rewitalizacji zaproponowano 

podwyższenie stawki z 2,98 zł do 3,00 zł. 
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Głosowanie: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 7 głosów „za”, 2 głosy wstrzymujące (2 

nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 9 głosów „za”, 1 głos wstrzymujący (1 nieobecny). 

 

- Podatek od posiadania psów, 

Postanowiono nie zmieniać opłaty od posiadania psów i pozostawić ją w wysokości 20 zł tak 

jak została uchwalona w 2008 roku. 

 

Głosowanie: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 9 głosów „za” (2 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 10 głosów „za” (1 nieobecny). 

 

- Opłata targowa, 

Po przedstawieniu wyjaśnień przez Burmistrza w związku z rosnącymi kosztami utrzymania 

placu targowego oraz zwiększającymi się kosztami odbioru śmieci Komisje postanowiły 

podnieść stawkę dzienną opłaty targowej, która niezmieniana była od 2015 r.: 

- za sprzedaż towarów z samochodu lub stanowiska o 2 zł (z 25 zł na 27 zł), 

- za sprzedaż z kosza, skrzyni lub wózka o 1 zł (z 13 zł na 14 zł). 

 

Głosowanie: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 9 głosów „za” (2 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 10 głosów „za” (1 nieobecny). 

 

Projekt uchwały zostanie przygotowany na sesję Rady Miejskiej. 

 

- Podatek od środków transportowych, 

Komisje postanowiły nie podejmować uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek 

podatku od środków transportowych pozostawiając stawki na poziomie lat ubiegłych.  

 

Głosowanie: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 9 głosów „za” (2 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 10 głosów „za” (1 nieobecny). 

 

- Podatek leśny, 

Komisje postanowiły nie podejmować uchwały w sprawie podatku leśnego. 

 

Głosowanie: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 9 głosów „za” (2 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 10 głosów „za” (1 nieobecny). 

 

Ad 4. Zaopiniowanie projektów uchwał Rady Miejskiej w sprawie: 

1) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości, 

 Zaopiniowano jak powyżej (załącznik nr 4). 

 

2) zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2019 rok, 

Skarbnik Gminy – Katarzyna Kowańdy przedstawiła powyższy projekt uchwały – 

szczegółowo omówiła zmiany w planie dochodów i wydatków.  

Radny Andrzej Andrzejewski zgłosił uwagę co do propozycji przekazania środków 

finansowych do Miejsko-Gminnego Ośrodka Kultury w Pogorzeli. Oznajmił, że na 
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posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych dyrektor M-GOK Mariusz Ossowski przedstawiając 

program imprezy 600-lecia Pogorzeli i Święta Sera nie przekazywał, że zabraknie pieniędzy, 

a tu okazuje się coś innego. 

Radna Daria Wyzuj zaznaczyła, że nie zgadza się to z tym co przekazywał dyrektor na 

komisji, informował, że te środki, które ma wystarczą na imprezę. 

Burmistrz przedstawił rozliczenie imprez przekazane przez dyrektora oznajmiając, że  

w ramach wcześniej przekazanych środków odbyła się nie tylko wrześniowa impreza, ale 

również dożynki gminne. 

Przewodniczący Komisji Eugeniusz Paszowski  poprosił, aby dyrektor M-GOK przygotował 

na sesję szczegółową rozpiskę księgową, co ile kosztowało. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Pogorzela na 2019 rok: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 9 głosów „za” (2 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 10 głosów „za” (1 nieobecny). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5  do protokołu. 

 

Radna Daria Wyzuj przedstawiła kosztorys remontu łazienki w Przedszkolu w Głuchowie, 

który otrzymała od dyrektor Przedszkola Ewy Fiłyk. Koszt remontu wynosi 15.150,00 zł bez 

robocizny, w kosztach doliczony został zakup pralki 1200,00 zł. 

 

O godzinie 14:45 posiedzenie opuścili radni: Daria Wyzuj i Jan Idkowski – aktualnie  

w posiedzeniu uczestniczy 11 radnych. 

 

3) wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Gostyniu na kadencję 2020-2023, 

 

Inspektor ds. obsługi rady gminy, organów samorządu i promocji gminy Ewa Dorczyk 

omówiła powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski oznajmił, że głosowania nad projektem 

uchwały nie będzie, ponieważ wybór ławnika nastąpi dopiero na sesji Rady Miejskiej w dniu 

24 października br.  

 

4) uchwalenia programu współpracy Gminy Pogorzela na rok 2020 z organizacjami    

    pozarządowymi oraz podmiotami, określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24   

    kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie, 

Burmistrz Piotr Curyk omówił powyższy projekt uchwały. 

Uwag nie wniesiono. 

Przewodniczący posiedzenia Eugeniusz Paszkowski poprosił o zaopiniowanie projektu 

uchwały w sprawie uchwalenia programu współpracy Gminy Pogorzela na rok 2020  

z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, określonymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 

24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie: 

Komisja Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa – 7 głosów „za” (4 nieobecnych), 

Komisja Spraw Społecznych – 8 głosów „za” (3 nieobecny). 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad 5. Wolne głosy i wnioski. 

 Przewodniczący Komisji Eugeniusz Paszkowski oznajmił, że każdy z radnych 

otrzymał i zapoznał się z pismem z Wojewódzkiego Inspektoratu Ochrony Środowiska  

w Poznaniu będące odpowiedzią na pisma Burmistrza dotyczące magazynowania odpadów 
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wielkogabarytowych na terenie bazy magazynowo-technicznej położonej w Międzyborzu, 

której właścicielem jest Eko-Skórtex Gizałki Sp. z o.o. (załącznik nr 7 do protokołu). 

  

Następnie Burmistrz przedstawił bieżące sprawy dotyczące gminy: 

- poinformował o mającej nastąpić od nowego roku podwyżce opłat za odpady komunalne, 

prawdopodobnie będzie to kwota 24 zł od osoby, podwyżka o ponad 100%, 

- poinformował o zajęciu stanowiska przez Stowarzyszenie Samorządów Południowo-

Zachodniej Wielkopolski „Samorząd dla zrównoważonego rozwoju” – wystosowano do rządu 

protest przeciwko budowie kopalni, 

- oznajmił, ze urząd chce złożyć wniosek w ramach programu „Usuwanie folii rolniczych  

i innych odpadów pochodzących z działalności rolniczej” do Narodowego Funduszu Ochrony 

Środowiska i Gospodarki Wodnej, aby pomóc rolnikom zagospodarować odpady z tworzyw 

sztucznych. 

 

Radna Donata Drukarczyk zapytała czy są wyniki badań wody ze stawu. 

Burmistrz oznajmił, że nie ma takiej informacji. 

 

Radny Andrzej Andrzejewski zapytał o dwuzmianowy system nauczania w szkole 

podstawowej, oznajmił, że dyrektor szkoły obiecywał, że gdy gimnazjum już w szkole nie 

będzie dwuzmianowy system zostanie zniesiony, a tak się nie stało. 

Burmistrz odpowiedział, że być może ten system zniknie, ale na to potrzeba dwóch 

lub trzech lat, zniknąłby jeśli 20 osobowe klasy zostałyby powiększone do 30 osobowych , ale 

jest to nierealne. 

 

W ostatniej części posiedzenia podsumowano objazd gminy, który odbył się w dniu 18 

października br. 

 

Ad 6. Zamknięcie 

 

Wobec zrealizowania porządku obrad Przewodniczący Komisji Budżetu, Gospodarki 

i Rolnictwa Eugeniusz Paszkowski podziękował wszystkim za przybycie i o godz. 15.20 

zamknął wspólne posiedzenie Komisji. 

 

 

                                                                                Przewodniczący Komisji 

                                                                          Budżetu, Gospodarki i Rolnictwa 

                                                                                  

                                                                                 Eugeniusz Paszkowski 

 

 
Protokołowała:      

Ewa Dorczyk                                                             


